
 PROTOKÓŁ NR XXII/08

Z XXII SESJI 

RADY MIEJSKIEJ W KOWARACH,

która odbyła si  28 stycznia 2008 rokuę

w sali konferencyjnej Urz du Miejskiego w Kowarach.ę

           Przewodnicz cy Rady Miejskiej, Tadeusz Cwynar - stwierdziwszy prawomocno ć obrad -ą ś  

o  godzinie 14:07 otworzył  XXII Sesj .  W posiedzeniu uczestniczyło 13 Radnych (nieobecnię  

usprawiedliwieni: p. Ł giewka, p. Tryhubczak - zał cznik nr 1), co wobec ustawowego składuą ą  

Rady, wynosz cego 15 osób, stanowi quorum. ą

Nast pnie odczytał porz dek obrad (zał cznik nr 3), który – poddany pod głosowanie - przyj tyę ą ą ę  

został jednogło nie, a przedstawiał si , jak poni ej.ś ę ż

1. Otwarcie Sesji.

2. Przyj cie porz dku obrad.ę ą

3. Sprawozdanie z prac mi dzy sesjami:ę

- Burmistrza,

- Przewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Wiceprzewodnicz cego Rady Miejskiej,ą

- Przewodnicz cych Komisji,ą

- Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK,

- Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”.

4. Pytania i interpelacje.

5. Sprawozdanie Komendanta Komisariatu Policji w Kowarach z działalno ci Policji na terenieś  

Kowar w 2007 roku.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach:

a)bud etu Miasta Kowary na 2008 rok;ż

b)wskazania jednostek bud etowych tworz cych rachunek dochodów własnych oraz okre leniaż ą ś  

ródeł dochodów własnych i wydatków nimi finansowanych;ź

c)uchwalenia  regulaminu  okre laj cego  wysoko ć  oraz  szczegółowe warunki  przyznawaniaś ą ś  

nauczycielom  dodatków:  za  wysług  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  warunki  pracy,ę  

wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny dora nych zast pstw oraz nagród zeź ę  

specjalnego  funduszu  nagród  dla  nauczycieli  zatrudnionych  w  szkołach  i  w  przedszkolu 

prowadzonych przez Gmin  Kowary w roku 2008;ę

d)przyznawania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli;

e)przyst pienia do opracowania zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennegoą  

miasta Kowary dla jednostki urbanistycznej Kowary-Podgórze;

f)wyra enia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  od  opłaty  z  tytułu  przekształcenia  praważ  

u ytkowania wieczystego w prawo własno ci w odniesieniu do nieruchomo ci stanowi cychż ś ś ą  
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własno ć Gminy Kowary;ś

g)nieodpłatnego  przekazania  Gminie  Kowary  nieruchomo ci  stanowi cej  własno ć  Skarbuś ą ś  

Pa stwa;ń

h)przyj cia Rocznego Programu Współpracy Gminy Kowary z organizacjami pozarz dowymię ą  

oraz innymi podmiotami prowadz cymi działalno ć po ytku publicznego w roku 2008;ą ś ż

i)zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej;

j)rozpatrzenia skargi Pana Artura Kaczora na działanie Dyrektora Szkoły Podstawowej nr 3 w 

Kowarach;

k)ustanowienia Tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Kowary” oraz ustalenia zasad jego 

przyznawania.

7. Sprawy ró ne.ż

Ad. 3 Burmistrza (zał cznik nr 4)ą

  P. Tyrawa zapytał, z czego wynika problem z powołaniem biegłego rzeczoznawcy do wyceny 

udziałów.

  Burmistrz Miasta, Mirosław Górecki, przypomniał, e w 2007 roku – realizuj c uchwał  Radyż ą ę  

Miejskiej o przekazaniu udziałów do Spółki Karkonoski System Wodoci gów i Kanalizacji  –ą  

wystosował pismo do Wspólników KSWiK odno nie sposobu poł czenia Kowar z Systemem.ś ą  

Wycena Kowarskiego Przedsi biorstwa Wodoci gów i Kanalizacji opiewa na 1 mln 700 tys. zł,ę ą  

a  Burmistrz,  b d cy wła cicielem, podj ł   –  zgodnie  z  uchwał  Rady Miejskiej  -  decyzj  oę ą ś ą ą ę  

poł czeniu,  jednak e  Szklarska  Por ba  wyraziła  sprzeciw,  twierdz c,  i  Kowary  mają ż ę ą ż ą 

nieuregulowan  sytuacj , nic nie płac  itd.ą ę ą

Niemniej  po dokonaniu przez biuro prawnicze z Poznania kontroli  dokumentów – zleconej 

przez  Szklarsk  Por b  na  jej  koszt  –  Burmistrz  Szklarskiej  Por by  uznał,  e  Kowary  są ę ę ę ż ą 

niezb dne.  Burmistrz  wyja nił,  i  ponownie  zgłosił  wniosek  w  trybie,  który  Radni  uj li  wę ś ż ę  

uchwale, lecz – jako e z powodu awarii auta nie dojechał jeden ze Wspólników – ponownież  

zwołano Nadzwyczajne Zgromadzenie Wspólników, podczas którego p. Marcinkowski, Prezes 

KSWiK,  przedło ył  now  uchwał ,  argumentuj c,  i  ksi gowa  stwierdziła,  e  wcze niejszeż ą ę ą ż ę ż ś  

rozwi zanie jest niekorzystne, tote  zamiast wniesienia udziałów, dokonana zostanie wycenaą ż  

ksi gowa.ę

Burmistrz zaznaczył, i  poprosił o opini  prawn , a po jej uzyskaniu, wyraził oburzenie, e jakoż ę ą ż  

wnioskodawca  nie  został  powiadomiony  o  takim  rozstrzygni ciu  sprawy.  Ponadto  nikt  zę  

Zarz du nie rozmawiał na ten temat z adnym ze Wspólników. ą ż

Burmistrz oznajmił, i  – jego zdaniem – jest to karanie Kowar za walczenie o swoje. Burmistrzż  

poinformował, e zapytał p. Marcinkowskiego, czy ł cz c wcze niej dwie Spółki nie wiedział, iż ą ą ś ż 

jest  to  działanie  na  niekorzy ć,  podkre laj c  jednocze nie,  e  Wspólnicy  powinni  byćś ś ą ś ż  

jednakowo traktowani.

Ostatecznie  -  „za”  pierwotn  uchwał  o  przekazaniu  udziałów  głosował  tylko  Burmistrz,ą ą  

pozostali byli „przeciw”. W przypadku drugiej uchwały – tylko Burmistrz był przeciwny.

Burmistrz  wyja nił,  i  rozmawiał  z  prawnikiem –  b dzie przygotowana odpowied ,  obecnieś ż ę ź  
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natomiast  oczekuje  na  protokół  z  wspomnianego  Nadzwyczajnego  Zgromadzenia,  którego 

przebieg zarejestrowano w formie zapisu d wi kowego. ź ę

Podsumowuj c, Burmistrz skonstatował, e nale y si  uzbroić w narz dzia prawne, podchodz cą ż ż ę ę ą  

do  tego  spokojnie,  a  nie  nerwowo,  poprzez  zgłoszenie  do  prokuratury,  i  uprzednio  p.ż  

Marcinkowski, wiedz c o działaniu na niekorzy ć, rozpocz ł proces ł czenia Spółek.ą ś ą ą

 P. Mazurak – nawi zuj c do ogłoszonego konkursu na stanowisko Prezesa KSWiK – zapytał,ą ą  

czy zostało to definitywnie zako czone.ń

 Burmistrz  odparł,  e  informował  w poprzednim sprawozdaniu o  rezygnacji  p.  Hryniaka zż  

funkcji Wiceprezesa Spółki, przypominaj c równie , i  poprzednio na trzeciego Wiceprezesa,ą ż ż  

zamiast  konkursu,  nast piło  zgłoszenie  poprzez  nominacj  Burmistrza  Szklarskiej  Por by,ą ę ę  

dlatego te  Burmistrz – w takiej samej formie, jak Burmistrz Szklarskiej Por by – wyst pił zż ę ą  

wnioskiem, uwzgl dniaj cym kandydatur  Prezesa KPWiK.ę ą ę

Ko cz c, Burmistrz oznajmił, e na pewno zostanie przeprowadzony konkurs na stanowiskoń ą ż  

Wiceprezesa, a czy i kiedy odb dzie si  ten na stanowisko Prezesa, Burmistrz nie wie.ę ę

 P.  Mazurak  stwierdził,  i  jest  to  niejasna  sprawa,  gdy  wygasł  mandat  pełnienia  funkcjiż ż  

Prezesa.    

 Burmistrz  odparł,  e  po  absolutorium  przedłu ono  o  rok  kadencj ,  co  nie  wykluczaż ż ę  

zorganizowania nowego konkursu.

   P. Mazurak chciał wiedzieć, czy jest to zgodne ze Statutem Spółki.

  P. Król, Radca Prawny, oznajmiła, i  nie zna zapisów Statutu, niemniej zgodnie z zasad ,ż ą  

kadencja Zarz du jest okre lona, a kadencje poszczególnych jego Członków mog  być ł czneą ś ą ą  

lub rozdzielne. Ta – zdaniem p. Król – jest ł czna, po jej upływie nale y udzielić absolutoriumą ż  

dla Zarz du oraz dokonać nowego wyboru lub ponownego na kolejn  kadencj . Pozostaje to wą ą ę  

gestii Zgromadzenia Wspólników.

  P. Mazurak zapytał, czy Radni otrzymaj  informacj  na ten temat.ą ę

  P. Król zapewniła, e tak si  stanie, gdy tylko otrzyma Statut wraz ze zmianami.ż ę

 Burmistrz  poinformował  o  otwarciu  ofert  na  budow  instalacji  na  terenie  Kowar,  któreę  

odb dzie si  26 lutego o godzinie 12:00, zaznaczaj c jednocze nie, i  definitywnie załatwionoę ę ą ś ż  

spraw  uj ć  na  Podgórzu  –  dzi  podpisane  zostało  przeniesienie  zezwolenia  na  budow  zę ę ś ę  

Gminy na KSWiK.

  P. Mazurak zwrócił uwag , e niepokój społecze stwa wzbudził artykuł dotycz cy inwestycjię ż ń ą  

KSWiK.

  Burmistrz skwitował, i  nie przywi zywałby do tego wagi, gdy  – jego zdaniem – nie odniesież ą ż  

to adnego skutku.ż

  P. Machnica – stwierdziwszy, e w ubiegłym roku zło ył wniosek o przedstawienie kosztówż ż  

funkcjonowania KSWiK – zapytał o jego realizacj .ę

Nast pnie Radny oznajmił, i  nie otrzymał równie  odpowiedzi odno nie ekspertyzy w zwi zkuę ż ż ś ą  

z po arem lokalu w budynku przy ul. Pocztowej 2 oraz jego ewentualnego remontu. ż

 P.  Perłowska,  Dyrektor  Zarz du  Eksploatacji  Zasobów  Komunalnych,  poinformowała,  eą ż  

przyczyny  zdarzenia  nie  zostały  do  tej  pory  wyja nione  –  wniosek  o  ich  ustalenie  zostałś  
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skierowany do Komendy Stra y Po arnej w Jeleniej Górze, sk d przekazano go do Komendyż ż ą  

Policji  w Kowarach. Post powanie umorzono, na skutek nieustalenia sprawcy nieumy lnegoę ś  

spowodowania po aru.ż

 P. Chmiel, Komendant Komisariatu Policji w Kowarach, wyja nił, i  w interpretacji prawno-ś ż

karnej po arem jest to, co spowodowało zagro enie dla ycia oraz zdrowia wielu ludzi (powy ejż ż ż ż  

10  osób)  oraz  mienia  o  wielkich  rozmiarach  (1000  najni szych  pensji  krajowych).  W  tymż  

przypadku  nast piła  wina  nieumy lna,  a  ów  czyn  nie  ma  znamion  przest pstwa,  toteą ś ę ż 

umorzono post powanie.ę

 P.  Perłowska  dodała,  e  trwa  post powanie  odwoławcze  od  decyzji  wydanej  przezż ę  

ubezpieczyciela, wyra aj c nadziej , i  umo liwi to odbudow  lokalu.ż ą ę ż ż ę

  Przewodnicz cy zapytał o przewidywany czas remontu.ą

  P. Perłowska odparła, i  jest to uzale nione od kwestii bud etowych, gdy  b dzie si  starała oż ż ż ż ę ę  

uj cie  tego  w  planach  modernizacyjnych.  Dyrektor  ZEZK  zaznaczyła,  e  kwota  zę ż  

odszkodowania to 10 tys. zł, a warto ć szkody oceniono na 40 tys. zł.ś

 Burmistrz  –  udzielaj c  odpowiedzi  na  pierwsze  pytanie  p.  Machnicy  –  wyja nił,  i  trwaą ś ż  

„zamykanie” roku, tote  mógłby przedstawić informacj  za cały rok. ż ę

  P. P dziwiatr zapytała o ustalenia poczynione podczas spotkania z Komendantem Policji orazę  

Dyrektor ZEZK w sprawie podpalenia przystanku oraz wał saj cych si  psów.ę ą ę

 Burmistrz  poinformował,  e  w  zwi zku  z  podpaleniem  wiaty  przystankowej  przy  ul.ż ą  

Dworcowej, zwrócił si  z apelem do mieszka ców, zapewniaj c, i  osoba, która przyczyni si  doę ń ą ż ę  

ustalenia  sprawcy,  otrzyma  nagrod  w  wysoko ci  1000  zł.  Burmistrz  wyraził  serdeczneę ś  

podzi kowanie Kierownictwu Komisariatu za dokonanie tego. ę

Natomiast druga kwestia, to zako czenie sprawy psów p. Schneid – Burmistrz oznajmił, eń ż  

poprosił Dyrektor ZEZK o wyst pienie do Sanepidu, by skontrolował pomieszczenie, w którymą  

znajduj  si  psy.  Mogło  to  nast pić  tylko  na  wniosek  mieszka ców  –  tak  te  si  stało.ą ę ą ń ż ę  

Sporz dzono protokół. Ponadto ustalano, i  Komendant Komisariatu Policji skieruje pismo oą ż  

zagro eniu ze strony psów, co b dzie stanowiło podstaw  do ich u pienia, gdy  w adnym zeż ę ę ś ż ż  

schronisk nie ma dla nich miejsca.

Burmistrz dodał, e 2 psy s  chore, 7 oddano do schroniska, co kosztowało ponad 3 tys. zł,ż ą  

zaznaczaj c jednocze nie, i  przedłu anie si  tej sprawy nie wynika z niczyjej bezradno ci, leczą ś ż ż ę ś  

braku miejsc w schronisku.

 P.  Ujma – nawi zuj c do obecno ci na Sesji  mieszka ców budynku przy ul. Pocztowej 2 –ą ą ś ń  

poprosiła o wysłuchanie ich oraz wyja nienie tej sprawy. Radna oznajmiła, e nie otrzymuj  oniś ż ą  

odpowiedzi na pisma.

  Przewodnicz cy zapewnił, i  nast pi to w czasie przerwy.ą ż ą

  P. Kołodziej zapytał o aktualn  sytuacj  Szpitala.ą ę

 Burmistrz  –  poinformowawszy  o  cz stych  spotkaniach  z  Prezes  Powiatowego  Centrumę  

Zdrowia  –  oznajmił,  e  działania  podejmowane  przez  p.  Gajewsk  s  dobre,  lecz  do ćż ą ą ś  

opó nione. ź

Burmistrz przypomniał o umorzeniu Szpitalowi cz ci zaległego podatku za 2005 rok oraz oęś  
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rozmowach  Starostwa  z  firm  wiadcz c  usługi  medyczne,  a  zainteresowan  nabyciemą ś ą ą ą  

udziału pakietu wi kszo ciowego Szpitala. Burmistrz przyznał, i  nie zna szczegółów.ę ś ż

Nast pnie Burmistrz – zapewniwszy, e mieszka cy budynku przy ul. Pocztowej 2 otrzymuję ż ń ą 

odpowiedzi na pisma – stwierdził, i  tak e chciałby przyst pić do remontu zniszczonego lokalu,ż ż ą  

jednak e proces biurokratyczny trwa. Co wi cej – nale y zabiegać o jak najwy sz  kwot  zż ę ż ż ą ę  

ubezpieczenia.

Burmistrz zaprosił p. Baczy skich oraz Dyrektor ZEZK na rozmow .ń ę

  P. Kosowski zapytał o to, jak zako czył si  Konwent Wójtów i Burmistrzów.ń ę

 Burmistrz  poinformował,  e  uczestniczył  w  nim  p.  Borys,  Wicemarszałek  Województważ  

Dolno l skiego oraz Wojewoda Dolno l ski, a głównym tematem było pozyskiwanie rodków zś ą ś ą ś  

Unii Europejskiej. Burmistrz oznajmił, i  rozmawiał z p. Borysem odno nie drogi na Podgórzuż ś  

oraz rz dowego programu dotycz cego budowy boisk na terenie gmin, które maj  powstać wą ą ą  

latach 2008-2012. Warto ć boiska to 1 mln zł, przy czym Rz d gwarantuje 33%, Marszałekś ą  

obiecał kolejne 33%, tote  koszt Gminy, to 340 tys. zł. Wniosek o przyst pienie do tej akcjiż ą  

zło ony  został  w  ubiegłym  tygodniu.  Burmistrz  dodał,  e  boisko  powstanie  przy  Szkoleż ż  

Podstawowej Nr 1, a cało ć inwestycji zaplanował na 2008 rok. ś

Burmistrz  poinformował  równie  o  podpisaniu  przez  wszystkich  Burmistrzów oraz  Wójtówż  

scedowania  promocji  gmin  na  Zwi zek  Gmin  Karkonoskich.  Uczestnicz  w  tym  tak e:ą ą ż  

Muzyczne Radio, Fundacja Pałace i Ogrody oraz Partnerstwo dla Ducha Gór z Mysłakowic, a 

zwi kszenie ilo ci podmiotów gwarantuje lepsz  promocj  i reklam .ę ś ą ę ę

 P. Tyrawa stwierdził, i  interesuje go kierunek działa  odno nie bezpa skich psów, gdy  wż ń ś ń ż  

bud ecie na 2008 rok zagwarantowano rodki na zakup koszy oraz utrzymanie zwierz t wż ś ą  

schroniskach,  lecz  Radny  przyznał,  e  odnosi  wra enie,  i  nie  brak  woli,  a  mo liwo ciż ż ż ż ś  

rozwi zania  problemu.  P.  Tyrawa  zapytał,  czy  s  podejmowane  kroki  w  celu  zako czeniaą ą ń  

sprawy bezpa skich psów, nie tylko tych pozostawionych przez p. Schneid.ń

 Burmistrz  przypomniał,  e  informował  o  prowadzeniu  rozmów  z  p.  Kasztelanem,  któryż  

wielokrotnie powtarzał, i  ma przygotowan  stosown  umow . Burmistrz przyznał, e dziwi goż ą ą ę ż  

ta zwłoka, gdy  to p. Kasztelan wyst pił do gmin ZGK z inicjatyw  zainwestowania przez nież ą ą  

po 30 tys. zł na dodatkowe kojce oraz dokonywania opłaty od 1000 do 2000 zł miesi cznieę  

ryczałtem za prowadzenie tego interesu. 

Burmistrz zapewnił, i  rozmawiał z Prezydentem Jeleniej Góry, aby wymógł na p. Kasztelanież  

podj cie działa , zaznaczaj c, e Kowary s  do tego przygotowane – zabezpieczono rodki wę ń ą ż ą ś  

bud ecie na ten cel.ż

Nast pnie swoje sprawozdanie (zał cznik nr 5) odczytał ę ą Przewodnicz cy.ą

Komisji O wiaty i Kulturyś

  P. Klepacz odczytała protokół z posiedzenia, które odbyło si  21 stycznia (zał cznik nr 6).ę ą
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Komisji Rewizyjnej

 P.  Ujma  –  wymieniwszy  zagadnienia  poruszone  14  stycznia  –  odczytała  wnioski  Komisji 

(zał cznik  nr  7).  Przewodnicz ca  Komisji  dodała,  i  zaplanowano  przeprowadzenieą ą ż  

dodatkowych kontroli w Miejskim O rodku Pomocy Społecznej oraz Szkole Podstawowej Nr 3.ś

Komisji Bud etu, Planowania i Finansówż

  P. Pohoska odczytała protokoły: z 9 stycznia (zał cznik nr 8) oraz 17 stycznia (zał cznik nr 9).ą ą

15:10 – do obraduj cych doł czył p. Tryhubczak.ą ą

Komisji Sportu, Turystyki i Współpracy z Zagranicą

 P.  Kosowski  bardzo  dokładnie  omówił  przebieg  spotkania,  które  odbyło  si  24  styczniaę  

(zał cznik nr 10) oraz plan pracy Komisji na 2008 rok (zał cznik nr 11).ą ą

Komisji Ochrony rodowiska, Przemysłu, Handlu, Usług i RolnictwaŚ

 P.  Machnica,  po  odczytaniu  protokołu  z  23  stycznia  (zał cznik  nr  12),  zło ył  wniosek  oą ż  

zorganizowanie  spotkania  w  sprawie  organizacji  pracy  Rady  Miejskiej.  Nast pnieę  

Przewodnicz cy Komisji odczytał protokół z 26 stycznia (zał cznik nr 13). ą ą

Komisji Gospodarki Komunalnej

  P. Kołodziej odczytał porz dki obrad oraz wnioski z posiedze , które odbyły si : 16 styczniaą ń ę  

(zał cznik nr 14) oraz 25 stycznia (zał cznik nr 15).ą ą

 P.  Machnica  poprosił  o  uj cie  we  wnioskach  konieczno ci  zaj cia  si  w  trybie  pilnymę ś ę ę  

problemem budynku przy ul. Zamkowej, aby na kolejn  Sesj  była przygotowana uchwała. ą ę

Przedstawiciela Gminy Kowary w ZGK

 P.  Pohoska  nadmieniła  o  spotkaniu  z  udziałem p.  Szczudłowskiego,  Dyrektora  ZGK oraz 

przedstawiciela  Zakładu  Usług  Komunalnych  ZGK,  po wi conemu  kondycji  Zwi zku  orazś ę ą  

gospodarce odpadami. P. Pohoska przyznała, i  ałuje, e nie wszyscy Radni byli obecni, gdyż ż ż ż 

mo na  było  wyja nić  wiele  kwestii  –  mi dzy  innymi  dotycz cych  nowych  stawekż ś ę ą  

zaproponowanych przez ZGK.

Przedstawiciela Gminy Kowary w Euroregionie „Nysa”

 P.  Kosowski  poinformował  o  rozpocz ciu  w  Biurze  Euroregionu  kontroli  Urz duę ę  

Marszałkowskiego  odno nie  projektów  na  lata  2004-2006  zrealizowanych  przez  gminy,ś  

zapowiadaj c, i  być mo e uda si  zaprosić jednego z przedstawicieli Biura do Kowar, w celuą ż ż ę  

omówienia mo liwo ci realizacji mi kkiego projektu z udziałem Czech.ż ś ę

Ad.  4  Nie  było  adnych  pyta ,  tote  przyst piono  do  realizacji  kolejnego  punktuż ń ż ą  

porz dku obrad.ą
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15:27 – p. Mazurak opu cił sal  konferencyjn . Radny nie uczestniczył w dalszej cz ciś ę ą ęś  

obrad.

Ad. 5 P. Chmiel omówił dane uj te w sprawozdaniu (zał cznik nr 16), cytuj c zawarte wę ą ą  

nim statystyki.

  Nast pnie Radni zadawali pytania, dotycz ce mi dzy innymi podj cia przez Policj  – wspólnieę ą ę ę ę  

z pracownikami Gminnego O rodka Pomocy Społecznej w Mysłakowicach – działa  w zakresieś ń  

kontroli  przeznaczenia  zasiłków  wypłaconych  osobom  korzystaj cym  z  GOPS,  tendencjią  

spadkowej  odno nie  osób  kieruj cych  pojazdami  po  spo yciu  alkoholu,  sprzeda y  alkoholuś ą ż ż  

osobom nieletnim oraz zada  policjantów, których etaty opłacane s  z bud etu Miasta.ń ą ż

 Podsumowuj c, Przewodnicz cy zło ył gratulacje – w imieniu Rady i swoim – w zwi zku zą ą ż ą  

uj ciem sprawców spalenia wiaty przystankowej.ę

 P. Chmiel odparł, e nie ma za co, gdy  to normalna praca, zaznaczaj c, i  szybki sygnał odż ż ą ż  

mieszka ców, b d cych wiadkami wykroczenia, pozwala natychmiast orzec kar .ń ę ą ś ę

  Przewodnicz cy zaprosił p. Baczy skich do gabinetu Burmistrza.ą ń

16:03-16:26 przerwa. W dalszej cz ci obrad nie brali udziału równie  p. Kosowski, poęś ż  

przerwie (do 17:18) nieobecna była p. P dziwiatr.ę

Ad. 6 a)Bud etu Miasta Kowary na 2008 rok.ż

  P. Ławer, Skarbnik Miasta, bardzo dokładnie omówił zało enia projektu.ż

 Nast pnie  głos  zabrał  p.  Tyrawa,  który  –  nawi zuj c  do  informacji  ze  sprawozdaniaę ą ą  

Burmistrza o tym, e po uzgodnieniu ze Skarbnikiem postanowiono nie ujmować w bud ecież ż  

zadania  inwestycyjnego  dotycz cego  budowy  szaletu  miejskiego  –  zapytał  o  terminą  

zako czenia negocjacji. Radny podkre lił, i  wnioski w tej sprawie składała zarówno Komisjań ś ż  

Bud etu, Planowania i Finansów, jak i wiele innych.ż

 P.  Ławer  zapytał,  co  zmieni  wybudowanie  nowego  obiektu,  skoro  jest  pomieszczenie  w 

„Biedronce”.

  P. Tyrawa powtórzył pytanie o termin załatwienia tej sprawy.

 P.  Ławer  oznajmił,  e  zostanie  podany  przez  Burmistrza,  dodaj c,  i  zaproponowaneż ą ż  

rozwi zanie jest najszybszym do zrealizowania, ponadto pozwoli unikn ć kosztów budowy.ą ą

 Burmistrz zapewnił, e sprawa jest w toku, wyra aj c jednocze nie nadziej  na jej szybkież ż ą ś ę  

zako czenie. ń

 P.  Ławer  wspomniał  o  konieczno ci  oznakowania  toalety  w  ramach  przygotowywanegoś  

projektu.

  Burmistrz poinformował o rozmowach prowadzonych z Burmistrzem Karpacza oraz Starostą 

Pecu pod Sne kou na temat wspólnego programu odno nie jednolitego oznakowania ulic orazż ś  

atrakcji  turystycznych  –  w  Kowarach  jest  ich  około  10.  Burmistrz  uzupełnił,  i  firma  zż  

Poznania,  przygotowuj ca  projekt  dla  Kowar,  jest  tak e  zaanga owana  w  prace  na  rzeczą ż ż  

Karpacza.

7



  P. Pohoska nadmieniła, e oprócz szaletu w „Biedronce” b d  TOI-TOI, dlatego te  być mo eż ę ą ż ż  

uda si  rozwi zać ów problem.ę ą

 P.  Machnica  –  wyja niwszy,  i  ogl dał  teren,  na  którym ma powstać  planowana  droga  –ś ż ą  

przyznał, e ma w tpliwo ci, gdy  w Kowarach bardziej potrzebna jest droga alternatywna dlaż ą ś ż  

ul.  Kowalskiej  oraz  Wiejskiej,  na  wysoko ci  p tli,  powy ej  byłej  szkoły.  Radny  poprosił  oś ę ż  

zorganizowanie  dla  zainteresowanych  spotkania  w  tej  sprawie,  z  udziałem  pracowników 

odpowiedniego Wydziału Urz du Miejskiego. ę

 Przewodnicz cy  odparł,  i  niebawem  zostanie  zwołane  posiedzenie  Komisji  Gospodarkią ż  

Komunalnej w tej sprawie.

  P. Ławer zaznaczył, e kwota uj ta w bud ecie, nie zabezpiecza budowy tej drogi.ż ę ż

 Burmistrz zasugerował poczekanie na koncepcj  oraz ocen  fachowców, poniewa  dopieroę ę ż  

wtedy zapadnie decyzja odno nie przebiegu tej drogi.ś

  Nast pnie – z inicjatywy p. Kołodzieja – poruszono temat rodków na sprz tanie Miasta orazę ś ą  

utrzymanie boisk sportowych.

 Przewodnicz cy  przypomniał,  i  powiadamiał  o  posiedzeniach Komisji,  prosz c,  aby  terazą ż ą  

ograniczono si  do niezb dnych uwag.ę ę

 P.  Pohoska  poinformowała,  e  na  podstawie  opinii  Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  -ż  

dotycz cej  mo liwo ci  sfinansowania  deficytu  bud etu  na  rok  2008  oraz  prawidłowo cią ż ś ż ś  

prognozy kwoty długu Miasta Kowary – własnej pracy, przy współudziale Skarbnika Miasta 

oraz  innych  Komisji  Rady,  Komisja  Bud etu,  Planowania  i  Finansów  pozytywnie  opiniujeż  

projekt bud etu na 2008 rok. ż

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 11 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. P dziwiatr, p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XXII/99/08 przyj ta została 9ę ą ę  

głosami „za”, przy 2 „wstrzymuj cych si ”.ą ę

b)Wskazania jednostek bud etowych tworz cych rachunek dochodów własnych orazż ą  

okre lenia ródeł dochodów własnych i wydatków nimi finansowanych.ś ź

  P. Ławer dokładnie omówił zapisy uj te w projekcie.ę

17:18 – do obraduj cych doł czyła p. Pedziwiatr.ą ą

 P.  Bierowski  zło ył  wniosek  o  dokonanie  poprawki  w  paragrafie  3,  polegaj cej  naż ą  

przeniesieniu wyra enia ż „finansowanie” z ust pu 1 do „główki” tego paragrafu.ę

Przewodnicz cy  przyst pił  do  głosowania  nad  wnioskiem  zgłoszonym  przez  p.ą ą  

Bierowskiego.  Wzi ło  w  nim  udział  12  Radnych  (nieobecni:  p.  Kosowski,  p.  Ł giewka,  p.ę ą  

Mazurak). Przyj ty został jednogło nie.ę ś

Nast pnie  Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nimę ą ę  

udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XXII/100/08ą  

przyj ta została jednogło nie.ę ś
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c)Uchwalenia  regulaminu  okre laj cego  wysoko ć  oraz  szczegółowe  warunkiś ą ś  

przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysług  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego,  zaę  

warunki pracy, wynagrodzenie za godziny ponadwymiarowe i godziny dora nych zast pstwź ę  

oraz nagród ze specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych w szkołach i w 

przedszkolu prowadzonych przez Gmin  Kowary w roku 2008.ę

  Burmistrz - a po nim p. Klepacz – omówili poprawki wprowadzone w niniejszym projekcie w 

trakcie uzgadniania jego zapisów.

  P. Klepacz poinformowała o pozytywnym zaopiniowaniu go przez Komisj  O wiaty i Kultury.ę ś

 Jako  kolejny  głos  zabrał  p.  Tyrawa,  który  –  nawi zuj c  do  tre ci  paragrafu  7  punkt  8  –ą ą ś  

stwierdził, i  zapis ż „nauczycielowi przysługuje tylko jeden dodatek funkcyjny, a w razie zbiegu 

tytułów przysługuje dodatek wy szy z zastrze eniem ust pu 4”ż ż ę , wyklucza mo liwo ć uzyskaniaż ś  

wpływów z kilku tytułów, gdy  jasno okre la: ż ś „tylko jeden dodatek funkcyjny”.

  P. Król – cytuj c zapisy projektu – wyja niła w tpliwo ci Radnego.ą ś ą ś

  P. Tyrawa zwrócił uwag  na pomyłk  w numeracji w paragrafie 10, punkt: 3 oraz 9. ę ę

Przewodnicz cy – poprawiwszy bł dy - poddał pod głosowanie niniejszy projekt. Wzi łoą ę ę  

w nim udział  12 Radnych (nieobecni:  p.  Kosowski,  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak).  Uchwała nrą  

XXII/101/08 przyj ta została 11 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ę ą ę

d)Przyznawania pomocy zdrowotnej dla nauczycieli.

 P. Klepacz poinformowała, e jest to inicjatywa uchwałodawcza Komisji O wiaty i Kultury, aż ś  

wynika z zapisów w Karcie Nauczyciela.

  P. Król zaznaczyła, i  okre lenie zasad oraz rodzaju owych wiadcze  jest obligatoryjne.ż ś ś ń

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XXII/102/08 przyj taą ę  

została jednogło nie.ś

17:39-17:40 – przerwa.

e)Przyst pienia  do  opracowania  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowaniaą  

przestrzennego miasta Kowary dla jednostki urbanistycznej Kowary-Podgórze.

 P.  Wi ckowska,  Referat  Gospodarki  Nieruchomo ciami,  Geodezji,  Rolnictwa  i  Gospodarkię ś  

Przestrzennej,  omówiła zaproponowane  zmiany,  zaznaczaj c,  e  nadrz dnym  celem  jestą ż ę  

wprowadzenie funkcji  szeroko rozumianego mieszkalnictwa. P.  Wi ckowska oznajmiła,  i  wę ż  

zał czniku dostarczonym ą uprzednio Radnym uj to budynki o charakterze administracyjnym, aę  

w  wersji  przekazanej  przez  Sesj ,  uwzgl dniono  cał  „Filcówk ”,  po  to,  by  w  przyszło cią ę ą ę ś  

umo liwić tam zarówno funkcj  usługow , jak i mieszkaln , działaj c  ł cznie lub oddzielnie. P.ż ę ą ą ą ą ą  

Wi ckowska zapewniła, i  nie zwi kszy to kosztów.ę ż ę

Poinformowawszy,  e  druga  zmiana  dotyczy  zespołu  budynków  po  dawnej  szkole,  gdzież  

zostanie wydzielona funkcja mieszkalna – p. Wi ckowska udzieliła odpowiedzi na pytania p.ę  

Ujma oraz p. Tyrawy. 
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  Przewodnicz cy potwierdził zmian  zał cznika – obowi zuje ten, który Radni otrzymali przedą ę ą ą  

Sesj , a nie w materiałach.ą

  P. Wi ckowska powtórzyła, i  zmiana w obr bie „Filcówki” dotyczyłaby całego obszaru. ę ż ę

  Burmistrz dodał, e wła ciciele owego terenu ju  dawno stracili kontrol  nad tym, co tam siż ś ż ę ę 

dzieje  -  cz ć Miasto  ma zamiar przej ć  za zaległe  podatki,  a  najrozs dniejszym wyj ciemęś ą ą ś  

b dzie zagwarantowanie tam funkcji mieszkalnej oraz usługowej. ę

 P.  Tryhubczak przyznał,  i  ma w tpliwo ci, gdy  nie wiadomo, kiedy zostanie zbyta drugaż ą ś ż  

cz ć zakładu, pytaj c równie , co si  stanie, gdy nast pi zmiana planu, a w mi dzyczasie ktoęś ą ż ę ą ę ś 

nab dzie ów teren jako usługowy i zacznie prowadzić tam działalno ć.ę ś

 P. Wi ckowska odparła, e z tego powodu docelowo wprowadza si  funkcj  mieszkaln , nieę ż ę ę ą  

wył czaj c usługowej.ą ą

  P. Tryhubczak skwitował, i  nie podano informacji o usługowym charakterze.ż

  P. Wi ckowska oznajmiła, e zamierzeniem jest pozostawienie obecnego statusu usługowego,ę ż  

rozszerzaj c mieszkalnictwo.ą

  P. Kołodziej poinformował o zaakceptowaniu niniejszego projektu przez Komisj  Gospodarkię  

Komunalnej. 

Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nim  udział  12ą ę  

Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XXII/103/08 przyj taą ę  

została jednogło nie.ś

f)Wyra enia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia praważ  

u ytkowania wieczystego w prawo własno ci w odniesieniu do nieruchomo ci stanowi cychż ś ś ą  

własno ć Gminy Kowary.ś

Po wyja nieniu  przez  p.  Wo niaka,  Referat  Gospodarki  Nieruchomo ciami,  Geodezji,ś ź ś  

Rolnictwa  i  Gospodarki  Przestrzennej,  zało e  projektu  oraz  zapewnieniu  p.  Kołodzieja  oż ń  

pozytywnej opinii Komisji Gospodarki Komunalnej, Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie.ą  

Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwałaę ą  

nr XXII/104/08 przyj ta została jednogło nie.ę ś

g)Nieodpłatnego  przekazania  Gminie  Kowary  nieruchomo ci  stanowi cej  własno ćś ą ś  

Skarbu Pa stwa.ń

  P. Kołodziej oznajmił, i  Komisja Gospodarki Komunalnej zaakceptowała ów projekt.ż

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XXII/105/08 przyj ta została jednogło nie.ą ę ś

h)Przyj cia  Rocznego  Programu  Współpracy  Gminy  Kowary  z  organizacjamię  

pozarz dowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadz cymi  działalno ć  po ytku  publicznego  wą ą ś ż  

roku 2008.

  P. Tryhubczak – jako e p. Kosowski był nieobecny – poinformował o pozytywnej opinii Komisjiż  

Sportu, Turystyki i Współpracy z Zagranic .ą
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  P. Klepacz zapytała, dlaczego nie ma Programu, o którym mowa  w uchwale.

  P. Król wyja niła, i  niniejszy projekt jest Programem, okre la on bowiem zasady współpracy.ś ż ś

Przewodnicz cy poddał go pod głosowanie. Wzi ło w nim udział 11 Radnych (nieobecni:ą ę  

p. Kołodziej, p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XXII/106/08 przyj ta zostałaą ę  

10 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ą ę

i)Zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej.

  P. Ujma odczytała sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej w 2007 roku (zał cznik nr 17).ą  

Nast pnie  Przewodnicz ca  Komisji  poprosiła  o  wpisanie  w  punkcie  6  zał cznikaę ą ą  

przeprowadzenie  kontroli  w  Miejskim  O rodku  Pomocy  Społecznej,  a  w  7  –  w  Szkoleś  

Podstawowej Nr 3. Czas realizacji: w ci gu 2008 roku.ą

P.  Ujma zapowiedziała  równie  kontrolowanie wykonania wniosków Komisji  Rady Miejskiejż  

oraz poszerzenie składu Komisji o jedn  osob .ą ę

 P.  Pohoska zaproponowała,  by - po posiedzeniach Komisji  -  wnioski były przekazywane p. 

Ujmie. 

Przewodnicz cy przyst pił do głosowania nad autopoprawk  zgłoszon  przez p. Ujm .ą ą ą ą ę  

Wzi ło w nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Przyj taę ą ę  

została jednogło nie.ś

Nast pnie  Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nimę ą ę  

udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XXII/107/08ą  

przyj ta została jednogło nie.ę ś

j)Rozpatrzenia skargi Pana Artura Kaczora na działanie Dyrektora Szkoły Podstawowej 

nr 3 w Kowarach.

 P. Ujma zaznaczyła, e sprawa jest kontrowersyjna, dlatego te  trudno było wydać opini ,ż ż ę  

niemniej Członkowie Komisji Rewizyjnej uznali skarg  za bezzasadn . Przewodnicz ca Komisjię ą ą  

dodała, i  po zbadaniu owej sprawy przez inne instytucje, b dzie wi cej danych, tote  decyzj  -ż ę ę ż ę  

jako zwierzchnik - podejmie Burmistrz.

 Natomiast  Przewodnicz cy  poinformował,  e  zgodnie  z  art.  229  Kodeksu  post powaniaą ż ę  

administracyjnego, Rada Miejska jest organem wła ciwym do rozpatrzenia owej skargi.ś

  P. Ujma zapytała, czy Komisja Rewizyjna mo e wyst pić o  opini  do Komendanta Komisariatuż ą ę  

Policji.

 P.  Król  odparła,  i  adne  przepisy  nie  reguluj  uprawnie  Rady  do  zbierania  materiałuż ż ą ń  

wyja niaj cego, lecz – w ocenie p. Król – tak, gdy  Rada nie mo e rozpatrywać skargi bezś ą ż ż  

potwierdzenia informacji.

  P. Bierowski oznajmił, e Radni odnosz  si  do fragmentu dotycz cego zarzutu kumoterstwa,ż ą ę ą  

który dotyczy dyrektora innej szkoły.

  Przewodnicz cy poinformował, i  tym b dzie si  zajmowała Rada Powiatu.ą ż ę ę

  P. Bierowski dodał, e ma w tpliwo ci co do uzasadnienia.ż ą ś

 P.  Ujma ponownie  odczytała  zapis  protokołu  z  posiedzenia Komisji  Rewizyjnej  w sprawie 
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niniejszej skargi.    

 P. Pohoska stwierdziła, i  sprawa jest przykra, bulwersuj ca, a jako e Radni maj  za małoż ą ż ą  

przesłanek,  nale y  pozostawić  to  w  takiej  formie.  Ewentualnie  Rada  zajmie  si  tym,  gdyż ę  

Ministerstwo Edukacji Narodowej lub Kuratorium podejmie jakie  kroki. Radna skonstatowała,ś  

i  p. Kaczor jest osob  godn  szacunku, dlatego te  głupio byłoby zabierać głos w wa niachż ą ą ż ś  

rodzinnych.

  P. Bierowski odparł, e nie stanowi to dla niego wystarczaj cego argumentu za głosowaniemż ą  

o bezzasadno ci w cało ci. Radny zaznaczył, i  gdyby odnosiło si  to do cz ci dotycz cej SP nrś ś ż ę ęś ą  

3, byłby gotów głosować.

  P. Król wyja niła, e skarga rozpatrywana jest w cało ci, poniewa  kompetencja Rady dotyczyś ż ś ż  

tylko Dyrektora Jednostki Organizacyjnej Miasta.

  P. Tyrawa zło ył wniosek formalny o 5 minut przerwy.ż

Przewodnicz cy przyst pił do głosowania nad przyj ciem wniosku p. Tyrawy. Wzi ło wą ą ę ę  

nim udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). 5 było „za”, 7 osóbą  

„przeciw”. Wniosek został odrzucony.

Nast pnie  Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nimę ą ę  

udział 12 Radnych (nieobecni: p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwała nr XXII/108/08ą  

przyj ta została 7 głosami „za”, przy 5 „wstrzymuj cych si ”.ę ą ę

k)Ustanowienia Tytułu „Honorowego Obywatela Miasta Kowary” oraz ustalenia zasad 

jego przyznawania.

  Przewodnicz cy zło ył wniosek formalny, aby paragraf 5 ust p 3 brzmiał nast puj co: ą ż ę ę ą „Zespół 

liczy od 5 do 9 Radnych, w tym Przewodnicz cego Zespołu”. ą

W głosowaniu nad wnioskiem zgłoszonym przez Przewodnicz cego wzi ło  udział  11ą ę  

Radnych  –  na  sali  obecnych  było  12  (nieobecni:  p.  Kosowski,  p.  Ł giewka,  p.  Mazurak).ą  

Przyj ty został 10 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”. ę ą ę

Nast pnie  Przewodnicz cy  poddał  pod  głosowanie  niniejszy  projekt.  Wzi ło  w  nimę ą ę  

udział 11 Radnych (nieobecni: p. P dziwiatr, p. Kosowski, p. Ł giewka, p. Mazurak). Uchwałaę ą  

nr XXII/109/08 przyj ta została 10 głosami „za”, przy 1 „wstrzymuj cym si ”.ę ą ę

Ad. 7 P. Klepacz oznajmiła, i  w regulaminie wynagradzania nauczycieli chyba wkradłż  

si  bł d, gdy  nie ma paragrafu 10 „Wynagrodzenia za zaj cia dodatkowe”. Radna stwierdziła,ę ą ż ę  

e mo e uda si  to od razu na Sesji załatwić.ż ż ę

 P. Król wyja niła, i  podj to ju  uchwał , poza tym nie wiadomo, czy jest to bł d redakcyjny,ś ż ę ż ę ą  

czy te  zdecydowano si  na odrzucenie tego zapisu w trakcie pracy merytorycznej, je eli oka eż ę ż ż  

si , e intencj  inicjatora uchwały było uwzgl dnienie go, na kolejnej Sesji mo na wprowadzićę ż ą ę ż  

zmian .ę

 P. Klepacz - skwitowawszy, i  jest to bardzo istotny rozdział – zło yła wniosek formalny oż ż  

uzupełnienie tej uchwały.

  P. Król skonstatowała, e podpisy znajduj  si  pod wersj  bez tego paragrafu.ż ą ę ą
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  Z kolei p. Kołodziej poinformował o zwołaniu – po 10 lutego – posiedzenia Komisji Gospodarki 

Komunalnej, prosz c o wnoszenie uwag do planu pracy na 2008 rok.ą

  Przewodnicz cy zaproponował ustalenie terminu po Sesji, a nast pnie zapytał, czy w sytuacji,ą ę  

gdy najemca lokalu na czas wyjazdu za granic , wynajmuje go innym osobom, mo na przej ćę ż ą  

owo mieszkanie i udost pnić je oczekuj cym na przydział.ę ą

  P. Król wyja niła, i  wi e si  to z umow  najmu, a warunki jej wypowiedzenia s  precyzyjnieś ż ąż ę ą ą  

okre lone. ś

  Przewodnicz cy chciał si  upewnić, e Rada nie ma mo liwo ci zaj cia si  t  kwesti .ą ę ż ż ś ę ę ą ą

 P.  Król  potwierdziła,  mówi c,  i  s  to  umowy  cywilno-prawne.  Sytuacj  tak  trzeba  byą ż ą ę ą  

udowodnić w s dzie, co nie jest łatwe, gdy  s siedzi – wzywani na wiadków – niejednokrotnieą ż ą ś  

po wiadczaj  nieprawd .ś ą ę

 Natomiast  p.  Bierowski  –  nawi zuj c  do  uwagi  z  pocz tku  Sesji  o  artykule  prasowymą ą ą  

dotycz cym Kowar – oznajmił, e kopia tekstu „Czynsze w gór ”, dostarczona Radnym, jestą ż ę  

przykładem niechlujstwa dziennikarzy, gdy  dotyczy zmiany zasad sprzeda y, tote  tytuł jestż ż ż  

niezwi zany z tre ci .ą ś ą

  P. Tyrawa ponownie poprosił o przeanalizowanie o wietlenia na sali konferencyjnej, które –ś  

zdaniem Radnego – nie spełnia adnych wymogów.ż

  Przewodnicz cy poinformował o zgłoszeniu tego Sekretarzowi oraz Burmistrzowi.ą

Nast pnie - ę jako e nie było wi cej spraw wymagaj cych omówienia – ż ę ą Przewodnicz cy ą o 

18:47 zamkn ł XXII Sesj  Rady Miejskiej w Kowarach.ą ę

Protokół sporz dziła:                                                          Przewodnicz cyą ą

Sylwia W troba                                                         Rady Miejskiej w Kowarach    ą
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